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RADA MIEJSKA RYDZYNY 

Protokół Nr LV/2023 

z LV Sesja Rady w dniu 25 kwietnia 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 25 kwietnia 2023r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17.31 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych, na 15 stanowiących ustawowy skład Rady Miejskiej Rydzyny. 

Obecni: 

1. Grażyna Dembicka 

2. Karol Dembicki 

3. Agnieszka Kasprowiak 

4. Emilia Kraśner 

5. Julian Kruczek 

6. Radosław Kulus 

7. Jan Nawrotkiewicz 

8. Marcin Otto 

9. Piotr Patek 

10. Marcin Pierzchała 

11. Marek Pietrzak 

12. Krystyna Rypińska 

13. Roman Skiba 

14. Leszek Skrobała 

15. Marcin Urbanowicz 

Nieobecni: radny Jan Nawrotkiewicz oraz radny Marcin Otto. 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dzień dobry Państwu! Witam bardzo serdecznie! Już, bardzo proszę o ciszę. Szanowni Państwo 

otwieram LV sesję Rady Miejskiej. W dniu dzisiejszym uczestniczy 13 Radnych, co stanowi wymagane 

kworum, przy którym Rada Miejska może podejmować prawomocne uchwały. Witam serdecznie 

Radnych Rady Miejskiej. Witam Pana Burmistrza Kornela Malcherka. Witam Panią Patrycję Wdowiak, 

Kierownika Referatu Organizacyjnego Urzędu Miasta i Gminy Rydzyna. Witam serdecznie Pana 

Wiceburmistrza Łukasza Bartkowiaka. Jest z nami również Pan Skarbnik Wojciech Antoniak. Witam 

Serdecznie Pana Krzysztofa Pietrzaka, Radcę Prawnego. Witam serdecznie Pana Grzegorza Brzeskota, 

Prezesa Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji we Wschowie. Szanowni Państwo, witam 

również Panią Igę Kamieniarz - Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, również jest 

z nami Pani Dyrektor Rydzyńskiego Ośrodka Kultury - Magdalena Szymańska-Pietrzak. Witam 

serdecznie Panią Dyrektor Przedszkola 'Kolorowy Wiatraczek Bogusławę Pawlik. Jest z nami również 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dąbczu - Wojciech Jędrzejczak. Witam serdecznie! Witam serdecznie 

również zaproszonego Dyrektora Zamku SIMP w Rydzynie Pana Zbigniewa Szukalskiego. Szanowni 

Państwo, witam serdecznie sołtysów. W pierwszej kolejności witam Pana Piotra Burdę - wieś Nowa 

Wieś. Witam serdecznie Pana Łukasza Wleklika - wieś Dąbcze. Witam serdecznie Pana Krzysztofa 
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Klemczaka - wieść Tarnowa Łąka. Witam serdecznie Pana Andrzeja Kłaka - Maruszewo. Panią Grażynę 

Baum - Tworzanice i Pana Sołtysa Henryka Łaszczyńskiego - Augustowo. Jest z nami Pan Łukasz 

Wojciechowski - redaktor portalu rydzyna24. Witam serdecznie Pana Łukasza Taterkę, informatyka 

Urzędu Miasta Gminy Rydzyna. Przeprowadzona sesja jest bezpośrednio przez firmę Pana Kornela 

Katarzyńskiego. Witam serdecznie Pana Sławomira Zygnera, pracownika Rydzyńskiego Ośrodka 

Kultury. Myślę, że wszystkich tutaj zaproszonych gości oraz uczestników przywitałem, więc zaczynamy 

drodzy Państwo od porządku obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Szanowni państwo wraz z zaproszeniem otrzymaliście porządek obrad i przedstawiam go w tej chwili. 

PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LIV Sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza     

związanych z wykonaniem uchwał Rady. 

6. Informacja Dyrektora Zamku w Rydzynie o kierunkach i zamierzeniach inwestycyjnych oraz 

modernizacyjnych w 2023 roku, z uwzględnieniem obszarów współpracy z samorządem gminy. 

7. Informacja Prezesa Zarządu Zakładu Usług Wodnych we Wschowie o zadaniach realizowanych  

w Gminie Rydzyna, z uwzględnieniem potrzeb wynikających z rozbudowy osiedli i przyrostu 

mieszkańców oraz zmian zasobów wody. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 17 Pułku Ułanów Wielkopolskich w Rydzynie poprzez 

likwidację innej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

w budynku w Rydzynie przy ulicy Wolności 15 – druk nr 405, 

b) zmiany Uchwały Nr XIII/93/2019 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 24 września 2019 r. w sprawie 

zaliczenia do kategorii dróg gminnych pozbawione dotychczasowej kategorii drogi powiatowej 

nr 4804P (ul. J. Poniatowskiego) oraz drogi powiatowej nr 4805P (ul. T. Kościuszki)  w m. 

Rydzyna, zmienionej Uchwałą Nr XXVII/196/2020 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 28 grudnia 

2020r. – druk nr 406, 

c) nadania nazwy ulicy „Miedziana” drodze wewnętrznej położonej w obrębie miejscowości 

Nowa Wieś – druk nr 407, 

d) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 408, 

e) zmiany Uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 roku  w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023-2038 – druk nr 409, 

f) przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Rydzyna na lata 2023-2025 – druk nr 410, 

g) wyrażenia zgody na oddanie w najem nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 411. 

9. Przyjęcie interpelacji radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

11. Zapytania i wolne głosy. 

12. Zakończenie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 
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Zanim przejdziemy do przegłosowania proponowanego porządku obrad, najpierw zgodnie z wnioskiem 

Pana Burmistrza poddaję pod głosowanie wyrażenie zgody na oddanie w najem nieruchomości  

w trybie bezprzetargowym, czyli druk 411. Dobrze. Szanowni Państwo informuję, że na wniosek 

przeszedł jednogłośnie 13 głosami za, więc rozszerzyliśmy porządek obrad o właśnie ten druk 411. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały na druku nr 411 w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w najem nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy teraz do głosowania porządku obrad. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania, 

uwagi do proponowanego porządku, który przed chwileczką odczytałem? Jeżeli nie ma, to 

przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisk. Dziękuję bardzo. 

Informuję, że dzisiejsza sesja będzie prowadzona według porządku, który przed chwileczką został 

przegłosowany. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LIV Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

I kolejny punkt, trzeci. Przyjęcie protokołu z LIV sesji. Jako Przewodniczący nie wnoszę do niego 

zastrzeżeń. Jest przygotowany i proponuje go przyjąć bez odczytywania, więc przychodzimy do 
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głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Informuję 

Wysoką Radę, że protokół z LIV sesji został przegłosowany jednogłośnie trzynastoma głosami za. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LIV Sesji Rady. 

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek 

Skrobała, Marcin Urbanowicz 

NIEOBECNI (2) 

Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Rydzyny pan Roman Skiba.  

Informacja w załączeniu protokołu. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza związanych z wykonaniem uchwał Rady. 

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Rydzyna pan Kornel Malcherek. 

Informacja w załączeniu protokołu. 

 

 

6. Informacja Dyrektora Zamku w Rydzynie o kierunkach i zamierzeniach 

inwestycyjnych oraz modernizacyjnych w 2023 roku, z uwzględnieniem 

obszarów współpracy z samorządem gminy. 

 

Informację przedstawił Dyrektor Zamku SIMP w Rydzynie Pan Zbigniew Szukalski. Informacja została 

przedstawiona wraz z prezentacją zdjęciową. 

Informacja w załączeniu protokołu. 

 

7. Informacja Prezesa Zarządu Zakładu Usług Wodnych we Wschowie  

o zadaniach realizowanych w Gminie Rydzyna, z uwzględnieniem potrzeb 
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wynikających z rozbudowy osiedli i przyrostu mieszkańców oraz zmian 

zasobów wody. 

Informację przedstawił Prezes Zarządu Zakładu Usług Wodnych we Wschowie pan Grzegorz Brzeskot. 

Informacja w załączeniu protokołu. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
a) przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 17 Pułku Ułanów Wielkopolskich w Rydzynie 

poprzez likwidację innej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych w budynku w Rydzynie przy ulicy Wolności 15 – druk nr 405. 

 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba powiedział, że projekt uchwały jest wyłącznie techniczny  

i dotyczy likwidacji tzw. czerwonego budynku szkoły przy ul. Wolności 15, a następnie wyłączenia go  

z sieci Szkoły Podstawowej w Rydzynie. Na dzień dzisiejszy w wyniku rozbudowy szkoły wszystkie dzieci 

uczą się w jednym budynku szkoły przy ul. Wolności 14 a. Dalej Przewodniczący Rady zapytał, czy radni 

mają jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LV/401/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 17 Pułku Ułanów Wielkopolskich w Rydzynie poprzez 

likwidację innej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych w 

budynku w Rydzynie przy ulicy Wolności 15 – druk nr 405.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin 

Urbanowicz 

NIEOBECNI (3) 

Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Marcin Pierzchała 

 

b) zmiany Uchwały Nr XIII/93/2019 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 24 września 2019r.  

w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych pozbawione dotychczasowej kategorii drogi 

powiatowej nr 4804P (ul. J. Poniatowskiego) oraz drogi powiatowej nr 4805P (ul. T. 

Kościuszki)  w m. Rydzyna, zmienionej Uchwałą Nr XXVII/196/2020 Rady Miejskiej Rydzyny 

z dnia 28 grudnia 2020r. – druk nr 406. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że 

proponowana zmiana ww. uchwały dotyczy dopisania działek o nr 134/1, 405/1, 417/1, 418/1, 404  

i 20/1 do wykazu nieruchomości zaliczonych do kategorii drogi gminnej (ul. Kościuszki), które wcześniej 

pozbawione zostały kategorii drogi powiatowej na podstawie Uchwały Nr XLVII/314/2018 Rady 
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Powiatu Leszczyńskiego z dnia 28 września 2018r. Mając na uwadze, że wyżej wymienione działki 

wchodzą w skład drogi gminnej tj. ul. Tadeusza Kościuszki zasadne jest dopisanie ich do wykazu 

nieruchomości i zaliczenia do kategorii drogi gminnej.   

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LV/402/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr XIII/93/2019 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 24 września 2019 r. w sprawie 

zaliczenia do kategorii dróg gminnych pozbawione dotychczasowej kategorii drogi powiatowej nr 

4804P (ul. J. Poniatowskiego) oraz drogi powiatowej nr 4805P (ul. T. Kościuszki) w m. Rydzyna – druk 

nr 406.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin 

Urbanowicz 

NIEOBECNI (3) 

Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Marcin Pierzchała 

 

c) nadania nazwy ulicy „Miedziana” drodze wewnętrznej położonej w obrębie miejscowości 

Nowa Wieś – druk nr 407. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że do 

Burmistrza Miasta i Gminy w Rydzynie wpłynął wniosek właściciela nieruchomości o nadanie nazwy 

ulicy dla drogi wewnętrznej położonej w miejscowości Nowa Wieś, oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 175/3,w treści którego zaproponowano nazwę ulica Miedziana. Przedmiotowa droga 

została wydzielona z gruntów prywatnych pod ciąg komunikacyjny dla nowo wydzielonych działek pod 

zabudowę mieszkaniową.  Działki w/w stanowią własność prywatną i zgodnie z ustawą z dnia o drogach 

publicznych podjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 

wymaga uzyskania pisemnej zgody właścicieli terenów, na których jest ona zlokalizowana. Wniosek o 

nadanie nazwy ulicy został potwierdzony zgodą i podpisami wszystkich właścicieli działki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LV/403/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy „Miedziana” drodze wewnętrznej położonej w obrębie miejscowości Nowa Wieś 
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– druk nr 407.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin 

Urbanowicz 

NIEOBECNI (3) 

Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Marcin Pierzchała 

 

d) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 408. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG pan Wojciech Antoniak, który powiedział, że w projekcie 

niniejszej uchwały proponuje się zmiany po stronie dochodów i wydatków budżetowych. 

 

W zakresie dochodów budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zmniejszenie dochodów 

o kwotę 3.838.564,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1) m.in. z następujących tytułów: 

 zwiększenie dochodów (010-01042-6300) o kwotę 147.000,00 zł w formie dotacji z tytułu 

pomocy finansowej na dofinansowanie do przebudowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych  

ze środków Samorządu Województwa Wielkopolskiego – uchwała Sejmiku Woj. Wlkp. Nr 

LI/1003/23 z dnia 27 marca 2023 r.,  

 zwiększenie dochodów (010-01042-2710) o kwotę 20.000,00 zł w formie dotacji z tytułu 

pomocy finansowej na dofinansowanie zakupu sadzonek drzew miododajnych  ze środków 

Samorządu Województwa Wielkopolskiego – uchwała Sejmiku Woj. Wlkp. Nr LI/1003/23 z dnia 

27 marca 2023 r.,  

 zmniejszenie dochodów (400-40002-6370) o kwotę 3.500,000,00 zł, w związku z rezygnacją  

z inwestycji pn.: „Budowa nowej stacji uzdatniania wody, modernizacji stacji uzdatniania wody 

w Dąbczu i Kłodzie wraz ze studniami głębinowymi” gdzie Gmina otrzymała na podstawie 

promesy nr 01/2021/811 Polski Ład ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych – zadanie zostanie zgłoszone ponownie do naboru w ramach ww. 

programu ale na kwotę dofinansowania odpowiadającą obecnym wymaganiom rynkowym, 

 zmniejszenie dochodów (700-70005-0770) o kwotę 100.000,00 zł do kwoty 1.400.000,00 zł  

z tytułu sprzedaży mienia gminnego, 

 zmniejszenie dochodów (756-75615-0310) o kwotę 500.000,00 zł do kwoty 5.131.870,91 zł  

z tytułu podatków od nieruchomości osób prawnych. Gmina Rydzyna w I kwartale br. dokonała 

zwrotu w podatku od nieruchomości w kwocie 684 tys. złotych, w związku z stwierdzeniem 

nadpłaty za 2017 rok spowodowanej dokonaną korektą deklaracji jednego z podatników – 

zgodnie z wyrokiem NSA,  

 zwiększenie dochodów (801-80101-0970) o kwotę 15.000,00 zł na dofinansowanie wycieczek 

szkolnych związanych z priorytetowymi obszarami edukacyjnymi w ramach programu „Poznaj 

Polskę”, dochody otrzymała SP Dąbcze, 

 zwiększenie dochodów (801-80104-2030) o kwotę 543.284,00 zł w formie dotacji celowej na 

realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w roku 2023, 

 zmniejszenie dochodów (801-80104-0970) z wpływów z różnych dochodów w wysokości 

463.848,00 zł, w związku z otrzymaniem dotacji celowych na wychowanie przedszkolne. 

 

W zakresie wydatków budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zmniejszenie wydatków 

o kwotę 2.581.114,22 zł zgodnie z załącznikiem Nr 2) m.in. z następujących tytułów: 
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 zwiększenie wydatków (010-01042-6050) o 147.000,00 zł  z przeznaczeniem na 

dofinansowanie do przebudowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych – uchwała Sejmiku 

Woj. Wlkp. Nr LI/1003/23 z dnia 27 marca 2023 r.,  

 zwiększenie wydatków (010-01042-4300) o kwotę 20.000,00 na zakupu sadzonek drzew 

miododajnych  ze środków Samorządu Województwa Wielkopolskiego – uchwała Sejmiku Woj. 

Wlkp. Nr LI/1003/23 z dnia 27 marca 2023 r.,  

 zmniejszenie wydatków (400-40002-6050, 6370) o kwotę 4.000.000,00 zł, w związku z obecną 

rezygnacją z realizacji pn.: „Budowa nowej stacji uzdatniania wody, modernizacji stacji 

uzdatniania wody w Dąbczu i Kłodzie wraz ze studniami głębinowymi” w 2023r., spowodowane 

to jest faktem, że środki zaplanowane w wieloletniej prognozie finansowej na ten cel okazały 

się niewystarczające. Oferty w dwukrotnie organizowanym postępowaniu o zamówienie 

publiczne znacznie (ponad 4 mln złotych) przekraczały możliwości finansowe Gminy.  

Jednocześnie samorząd planuje, że zadanie zostanie zgłoszone ponownie do naboru w ramach 

rządowego programu Polski Ład ale na kwotę dofinansowania odpowiadającą obecnym 

wymaganiom rynkowym, 

 zwiększenie wydatków (600-60016-6050) o kwotę 70.000,00 zł na dokumentację projektową 

na nowe zadanie pn. „Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Dąbcze, Kłoda,  Rojęczyn w 

gminie Rydzyna”, na które Gmina otrzymała promesę w kwocie 3,5 mln złotych na 

dofinansowania inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład, Programu Inwestycji 

Strategicznych. Planuje się, że przetarg na to zadanie zostanie rozstrzygnięty w roku bieżącym, 

a wykonanie zadania nastąpi w 2024 roku, 

 zwiększenie wydatków (801-80101-4300) o kwotę 15.000,00 zł na realizację programu „Poznaj 

Polskę” przez SP Dąbcze, 

 zwiększenie wydatków (801-80101-6050) o kwotę 700.000,00 zł do kwoty 11.850.000,00 zł  

z przeznaczeniem na „Przebudowę i rozbudowę budynku szkoły podstawowej w Dąbczu”, 

(zadanie ujęte w WPF), zwiększony zakres finansowy zadania dotyczy postępowania 

dotyczącego  zakupu wyposażenia (mebli 250.000,00 zł  i komputerów 50.000,00 zł) dla szkoły 

oraz zabezpiecza ewentualne nakłady do poniesienia w przypadku wystąpienia prac 

dodatkowych lub ponad obmiarowych czy  konieczności aneksowania umowy w związku z 2-

krotnym podniesieniem w 2023 roku płacy minimalnej, 

 zwiększenie wydatków (801-80195) o kwotę 10.165,50 zł do kwoty 439.269,50 zł  

w ramach Funduszu Pomocowego na podstawie ustawy z dn. 12.03.2022 r. o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, kwota 

stanowi niewykorzystane środki pieniężne w 2022 r., wprowadzone jako przychody budżetu, 

 zwiększenie wydatków (851-85154) o kwotę 85.910,27 zł do kwoty 266.410,27 zł, w związku  

z rozliczeniem niewykorzystanych środki na rachunku w 2022r. , na realizację programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, w tym m.in.:  

 zwiększenie wydatków (851-85154-6050) o kwotę 70.000,00 zł na dwa zadania 

inwestycyjne pn.: „Budowa Strefy Aktywności Rodzinnej w m. Jabłonna”  oraz „Budowa 

wiaty rekreacyjnej w m. Augustowo”, 

 zmniejszenie wydatków (851-85154-6050) o kwotę 80.000,00 zł na zadanie pn.: „Budowa 

Strefy Aktywności Rodzinnej w Rydzynie” w związku ze złożonym wnioskiem do 

dofinansowania tego zadania w ramach PROW 2014-2020 do realizacji w 2024 r., 

 zwiększenie wydatków (900-90095-6050) o kwotę 150.000,00 zł do kwoty 1.150.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne związane z rozbudową sieci wodociągowej  

i kanalizacyjnej w Gminie Rydzyna – inwestycje realizowane przez Gminę (zadanie ujęte  

w WPF) – po zmianach kwota 350.000,00 złotych, 

 zwiększenie wydatków (926-92605-6060) o kwotę 75.000,00 zł na zadanie pn.: „Zakup pieca 

c.o. do hali sportowej w Rydzynie”, celem zmniejszenia zużycia gazu i osiągnięcia oszczędności 

z tego tytułu. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LV/404/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 408.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin 

Urbanowicz 

NIEOBECNI (3) 

Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Marcin Pierzchała 

 

e) zmiany Uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 roku   

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023-2038 – 

druk nr 409. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG pan Wojciech Antoniak, który powiedział, że planuje się 

wprowadzenie zmian w wykazie przedsięwzięć stanowiącego załącznik do uchwały Nr LI/367/2022 

Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Rydzyna na lata 2023 – 2038 ze zm. polegające na: 

 zmniejszenie nakładów (limitu zobowiązań) w 2023r. o kwotę 4.000.000,00 zł do kwoty 0,00 

złotych w związku z obecną rezygnacją z realizacji przedsięwzięcia pn.: „Budowa nowej stacji 

uzdatniania wody, modernizacji stacji uzdatniania wody w Dąbczu i Kłodzie wraz ze studniami 

głębinowymi”, spowodowane to jest faktem, że środki zaplanowane w wieloletniej prognozie 

finansowej na ten cel okazały się niewystarczające. Oferty w dwukrotnie organizowanym 

postępowaniu o zamówienie publiczne znacznie (ponad 4 mln złotych) przekraczały możliwości 

finansowe Gminy.  Jednocześnie samorząd planuje, że zadanie zostanie zgłoszone ponownie 

do naboru w ramach rządowego programu Polski Ład ale na kwotę dofinansowania 

odpowiadającą obecnym wymaganiom rynkowym. Jednocześnie planuje się nakłady na to 

zadanie w kwocie po 100 tys. złotych w latach 2025-2026, 

 wprowadzenie nowego przedsięwzięcia pn. „Przebudowa dróg gminnych w miejscowości 

Dąbcze, Kłoda,  Rojęczyn w gminie Rydzyna” na lata 2023-2024, na które Gmina otrzymała 

promesę na dofinansowania inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład, Programu Inwestycji 

Strategicznych w kwocie 3,5 mln złotych. Planuje się, że przetarg na to zadanie zostanie 

rozstrzygnięty w roku bieżącym, a wykonanie zadania nastąpi w 2024 roku, w 2023 roku 

planuje się nakłady  w wysokości 70.000,00 zł na dokumentację projektową, 

 zwiększenie nakładów na przedsięwzięcie pn.: „Przebudowę i rozbudowę budynku szkoły 

podstawowej w Dąbczu” w 2023 roku o kwotę 700.000,00 zł do kwoty 11.850.000,00 zł,  

zwiększony zakres finansowy zadania dotyczy postępowania dotyczącego  zakupu 

wyposażenia (mebli 250.000,00 zł  i komputerów 50.000,00 zł) dla szkoły oraz zabezpiecza 

ewentualne nakłady do poniesienia w przypadku wystąpienia prac dodatkowych lub ponad 
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obmiarowych czy  konieczności aneksowania umowy w związku z 2-krotnym podniesieniem  

w 2023 roku płacy minimalnej, 

 zwiększenie wydatków z przeznaczeniem na przedsięwzięcie pn.: „Rozbudową sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej w Gminie Rydzyna – inwestycje realizowane przez Gminę”  

w 2023 roku o kwotę 150.000,00 zł do kwoty 350.000,00 złotych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LV/405/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023-2038 – druk nr 409,.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin 

Urbanowicz 

NIEOBECNI (3) 

Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Marcin Pierzchała 

 

f) przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Rydzyna na lata 2023-2025 – druk nr 410. 

 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba powiedziała, że Pani Dyrektor Inga Kaminiarz omówiła 

szczegółowo projekt na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji. Zapytał, czy radni mają jeszcze 

jakieś pytania lub uwagi do tego projektu. Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LV/406/2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Rydzyna na lata 2023-2025 – druk nr 410.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin 

Urbanowicz 

NIEOBECNI (3) 
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Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Marcin Pierzchała 

 

g) wyrażenia zgody na oddanie w najem nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 

411. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że 

przedsiębiorca zwrócił się z wnioskiem do Burmistrza Miasta i Gminy Rydzyna o wynajęcie powierzchni 

dachu na budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Jabłonna 36A, położonej na działkach 

ewidencyjnych o numerach 125/1 i 125/3, stanowiącej własność Gminy Rydzyna. Uchwała podjęta w 

celu sprostowania oznaczenia adresu oraz oznaczenia wg. ewidencji gruntów i budynków 

nieruchomości będącej przedmiotem najmu.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LV/407/2023. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na oddanie w najem nieruchomości w trybie bezprzetargowym - druk nr 411.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 12, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

TAK (12) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin 

Urbanowicz 

NIEOBECNI (3) 

Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Marcin Pierzchała 

9. Przyjęcie interpelacji radnych. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Zakończyliśmy punkt 8 dzisiejszego porządku. Przychodzimy do punktu 9 - przyjęcie interpelacji 

radnych. Do dnia dzisiejszego wpłynęły dwie interpelacje. Pan Przewodniczący Leszek Skrobała je teraz 

przedstawi. 

(Wiceprzewodniczący Rady odczytał interpelacje. Interpelacje w załączeniu protokołu). 

 

10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do punktu 10 - Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Panie 

Burmistrzu, bardzo proszę.  

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 
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Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji zostały udzielone na piśmie. Dziękuję.  

 

11. Zapytania i wolne głosy. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do punktu jedenastego, zapytania i wolne głosy. Bardzo proszę o zgłaszanie się do 

dyskusji, oczywiście w formie elektronicznej, czyli w tablecie. Zaczynamy od Radnych. Bardzo proszę. 

Jest jedno zgłoszenie. Bardzo proszę, udzielam głosu, Pan Piotr Patek. 

RADNY PIOTR PATEK: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, Szanowni Państwo. Troszeczkę inaczej, bo 

miałem inaczej zacząć, ale zacznę inaczej. Jak ja się cieszę! Wreszcie gdzieś tam, chyba. Nie wiem jak 

to wyrazić, żeby nikogo, bo ktoś może czuć się urażony, jak. Ale inaczej to powiem. Bardzo się cieszę, że 

gmina Rydzyna wchodzi do klastra energetyczny. Farmy fotowoltaiczne, gdzie tyle razy mówiłem o tych 

sprawach, zawsze były odpowiedzi, jakie to jest niedobre, po co nam to? A teraz wchodzimy. Bardzo się 

z tego cieszę. Nie wiem, czy powinien sobie podskoczyć, czy no, nie wiem, ale bardzo się z tego cieszę, 

że późno to przemyślenie przyszło, ale jest. Bardzo się cieszę z tego. I teraz sprawy związane  

z interpretacjami, które złożyłem. Pierwsza interpelacja była związana z budową kanalizacji sanitarnej 

na Alei Józefa Sułkowskiego w Rydzynie. To jest ta część Rydzyńska, nie tam. Gdzie ta część w stronę 

Dąbcza, gdzie została kanalizacja zrobiona, te nowe domy. Tylko tu ta stara część, jakby to nazwać. 

Dostałem odpowiedź, że oczywiście nie ma pieniędzy zabezpieczonych w budżecie i wieloletnim planie 

finansowym, ale ja tak dwa słowa tylko, bo mam 5 minut, tak?  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Tak jest. 

RADNY PIOTR PATEK: 

No i szybko muszę. Takie dwa słowa. Dwa zdania no dopowiem, do tej sprawy. To nie jest sprawa od 

wczoraj, od dziś, tak? Ja dostaję odpowiedź na interpelacje i tu podtrzymujemy swoje zdanie w tej 

sprawie i wymienione kiedy zostały złożone interpelacje. I teraz, tu tak sobie kuknąłem. Przywołuje się 

tu interpelacje z 2019 r. to 4 lata temu złożyłem dajmy na to pierwszy raz tą interpelację i nic nie jest  

w tej sprawie zrobione. No, to ja nie wiem. Jakby mi ktoś 150 razy powtarzał, że to trzeba zrobić, to ja 

nie wiem jak, że nie ma pieniędzy zabezpieczonych. Ja nie mówię, że to jest, to jeszcze raz powtórzę, że 

ta sprawa nie jest od wczoraj, tylko tak jak mówię dostałem odpowiedzi tu, kuknąłem sobie teraz, że 

pierwsze dajmy na to interpelacje były w 2019. 4 lata mija i nic się w tej praktycznie sprawie nie dzieje, 

tak? Mieszkańcy składają petycję, są niezadowoleni, tak? I cały czas mówią, że pieniądze, nie ma 

pieniędzy na tą inwestycję lub że tam jest za mało posesji żeby cokolwiek, żeby tam zainwestować. 

Rozumiem. Większe potrzeby są na kanalizację w Dąbczu. Tak, ja to rozumiem, ale tamte inwestycje 

też nie możemy, tak. Tamte inwestycji też nie możemy zostawiać, bo ludzie liczą na to, że ludzie brzydko 

to brzmi, mieszkańcy liczą, że to będzie zrealizowane i zrobione. Bo mówię, sami składają petycję do 

Urzędu z podpisami i jak jakby wyrażają swoje niezadowolenie, że są w jakim stopniu omijani w tych, 

w tej sprawie, bo to mówię, to już trwa kilkanaście lat. Następna sprawa, montaż oświetlenia na ulicach 

tu wymieniłem ulice w kierunku jak się jedzie na Dąbcze, Kossaka, Witkiewicza, Gierymskiego. To znaczy 

taka sama typu odpowiedź jest podtrzymywana z 16 lutego 2019 r. No mniejsza już z tym, z którego 

roku, bo tu nie mam tego, tej sprawy. Ale, ja rozumiem, że ktoś znowu też powie, bo tam jest mało 

domów, gdzieś się rozbudowuje, trzeba szybciej. Tak, ja rozumiem wszystko, ale te ulice są krótkie 

może, tylu mieszkańców nie ma, co na innych osiedlach. Zgadza się, ale też potrzebują. Proszę iść sobie 
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zobaczyć, jak to wygląda w okresach jesienno- zimowy, tak? W nocy tam nic nie widać. Tam nic nie 

widać, tam bez latarki naprawdę można sobie krzywdę zrobić. Następna sprawa, związana była  

z kontrolami, żeby wznowić kontrolę pod względem spalania odpadów komunalnych. Dostałem 

odpowiedź, że zostało przeprowadzonych 100 kontroli posesji sprawdzonych pod tym względem. No  

i tu nie otrzymałem odpowiedzi czy został ktoś ukarany, czy coś zostało wykryte, niezgodne, ale z tego 

wynika, że nie. To znaczy wszystko jest okej, ale lampka na przykład, przykładowo na Rynku cały czas 

świeci na czerwono. No to coś chyba jest nie tak. No, nie wiem. Jeżeli wszystko wyszło dobrze, jest 

wszystko okej to fajnie. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Bardzo dziękuję. Dziękuję za tutaj reżim czasowy. Dobrze, Szanowni Państwo nie widzę więcej zgłoszeń. 

Ja tylko. Tak, tak chwila. Nie, to spokojnie. Panie Sołtysie wszystko wiem, tylko ja sobie sprawdzam 

tutaj na zgłoszeniu w tablecie. Szanowni Państwo to jeszcze ja pozwolę sobie zabrać głos. Będzie krótko. 

Szanowni Państwo, otrzymałem pismo tutaj. Dziękuję Panu Burmistrzowi za przekazanie tego pisma  

z Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu. Również to jest odpowiedź na interpelację, 

odnośnie skrzyżowania Kościuszki i strefy przemysłowej. Jak Państwo wiecie, dwa tygodnie temu, 

znowu był kolejny wypadek. No, dzieje się tam niestety niedobrze. Odczytam co otrzymaliśmy z Zarządu 

Dróg Wojewódzkich. Informuję, że Zarząd zleci przeprogramowanie sygnalizacji świetlnej, 

uwzględniając wniosek o dostosowanie programu dla użytkowników wyjeżdżających za strefy 

przemysłowej. Przewidywany termin wprowadzenia nowego programu do 31 lipca bieżącego roku, po 

sporządzeniu, zaopiniowaniu i zatwierdzeniu projektu zmiany organizacji ruchu. Ja tylko przypomnę, 

dlaczego tyle się uśmiecham. Ponieważ tak jak Pan Burmistrz o tym wie, w poprzednim roku również 

osobiście dzwoniłem do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu. Pani, która jakby kieruje, zna tą 

sprawę, powiedziała, że będzie to jeszcze do jesieni wykonane. Wystarczy tylko policzyć tak, sobie 

samochody przejeżdżające i tak dalej, żeby dostosować program. A tu się okazuje, że Zarząd zleci 

dopiero, tak? Więc słuchajcie jest to dziwne. Mam nadzieję, że się nie ziści to co Pan Burmistrz 

powiedział, że pismo, pismem, a rzeczywistość może być różna. Będziemy weryfikować, do 31 lipca. 

Muszę państwu powiedzieć, bo byłem na telefonie, oczywiście głośnomówiącym, z Panią Radną 

Grażyną Dembicką. 15 minut dzisiaj, żeby dojechać tutaj. Dokładnie, więc akurat 15 minut 

rozmawialiśmy i jak już dojrzałem do krzyżówki, to się włączyłem. Naprawdę, tak długo trzeba czekać, 

aby o godzinie 14.00 do 14.30, to są te, niestety strefa, która wymaga no cierpliwości i żeby no, z tej 

strefy przemysłowej wyjechać. Wiemy, że to są problemy. Oczywiście my jako gmina chcieliśmy, 

składaliśmy wniosek do Marszałka o to, żeby tą starą drogą, pamiętacie, co była na wyjazd na starą 

piątkę, teraz jest to Wojewódzka żeby również połączyć rondem osiedle przy, za remiza bankiem. 

Finansów nie ma, tak? Mamy przecież cały projekt do tego czeka realizacja, ale niestety nikt nie chce 

wyłożyć funduszy na to, nie? Więc, no jest to trudne. Mam nadzieję, że zmieni to się, jak będzie ta 

zielona fala i będzie lepiej. Dobrze. To teraz już zamykam, zakończę. Dobrze, jeżeli nikt z Radnych, to 

bardzo proszę, Pan Sołtys Piotr Burda. Bardzo proszę, udzielam głosu. 

SOŁTYS NOWE WSI PIOTR BURDA: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wiceburmistrzu, Szanowny Panie Prawniku Gminy Rydzyna, 

Szanowni Państwo. Tak samo zwracałem się 3 miesiące temu do Państwa mówiąc, że grunty gminne 

są zajmowane bezprawnie, bezumownie, za darmo przez osobę prywatną. Do dnia dzisiejszego nic  

z tym tematem nie zostało zrobione. Gmina nic z tym nie robi. Uważa, że wszystko jest dobrze i można 

bez żadnego ponoszenia kosztów przez osobę, która to zajmuje bezprawnie, sobie z tego korzystać.  

A tyle się mówi, że nie mamy pieniędzy, trzeba o wszystko walczyć. Przypominam, że zbliża się okres 

letni. To jest okres deszczowy, burzę. Za chwilę będzie znowu świetlica zalewana, zniszczona, piec 

zalany. Oczywiście koszty poniesie gmina, czyli mieszkańcy. Tak jak to było w latach poprzednich, ale 

to nie jest z kieszeni Pana Burmistrza, czy tutaj z Radnych. Nie ma co się przejmować. Także tu bym 

prosił o odpowiedź i to proszę zapisać, bo będę podawał jakie mam pytania, żeby się zmieści w tych  

5 minutach. 
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1. Co zostało zrobione przez okres 3 miesięcy, mający na celu zabezpieczenie świetlicy przed zalewaniem 

i na jakim etapie tego jesteśmy. Czy zgodnie z moją propozycją Burmistrz wystąpił z pismem do 

przedsiębiorcy, aby usunął nasyp wykonany na gminnym gruncie i tym samym zaprzestał niszczenia 

budynku użyteczności publicznej. 

2. Mamy Uchwałę Nr X/66/2003 – statut sołecki. Sołectwo jako jednostka pomocnicza gminy  

i wszystko co dzieje się na terenie sołectwa, powinno być jasne, przejrzyste i do wiedzy mieszkańców. 

Na tę okoliczność każda wioska ma tablicę ogłoszeniową. Jak się okazuje informacje, które nie są tak 

istotne są przekazywane do sołtysa, sołtys informuje mieszkańców, a jak jest potrzeba to robi zebranie, 

jak wymaga prawo, ale pewne informacje które nie mają ujrzeć światła dziennego są pomijane. Tak są 

pomijane przetargi na grunty gminne w miejscowości Nowa Wieś, które są ogłaszane na tablicy w 

gminie i tak jest zwyczajowo przyjęte, żeby nikt o tym nie wiedział i nikt się nie dowiedział, bo nikt do 

gminy nie jeździ codziennie, każdy ma swoje obowiązki, czasy są trudne i to jest wykorzystywane po to, 

żeby grunty gminne kupowała osoba, która ma to kupić, powiedzmy za marne pieniądze. 

Społeczeństwo, które ma być traktowane zgodnie ze statutem sołeckim (nie wiem, po co to uchwalacie, 

jak tego nie przestrzegacie) o niczym nie wie. W tym jest też drugie dno, dlatego że jeśli jest większa 

informacja lokalna, gdzie byłaby możliwość zwiększenia liczby klientów na oferowaną  działkę, można 

by było mieć większy zysk, ale niestety jest to wręcz przeciwnie, ze szkodą dla budżetu gminnego. Takie 

miejsce miało w ubiegłym roku, gdy nikt o tym nie wiedział, był okres żniwny. Sprzedaliście Państwo 

działkę nr 156 – grunty orne i to podjęła rada gminy. Przewodniczący wie i tutaj radni wiedzą. I ja mam 

tutaj pytanie od rolnika, który ma działkę nr 149/9, jak ma dojechać na swoją działkę jeśli sprzedaliście 

działkę z drogą i czy osoba, która to kupiła i która wszystko kupuje i więcej wie niż mieszkańcy wiedzą, 

opłotowała tą działkę i na dzień dzisiejszy nie wiem jak to gmina rozwiąże, czy będzie budowała jakiś 

wiadukt, czy most, żeby udostępnić rolnikowi dojazd do działki 149/9. Czy wykupi od kogoś prywatnego 

drogę, żeby zrobić rolnikowi drogę do swojego pola.  

3. Ponowna sprzedaż – tym razem działki nr 402/2 w miejscowości i Nowa Wieś, o której jako sołtys nie 

zostałem powiadomiony, nie mogłem nic wywiesić, nic nie wiedziałem. Tak samo jak  

o poprzedniej działce nic nie wiedziałem, że taka sprzedaż istnieje, a powinno to być ogłoszone na tablicy 

ogłoszeń w Nowej Wsi, powinno to być na naszej stronie internetowej, bo wtedy jest bardzo duże 

prawdopodobieństwo, że mieszkańcy się dowiedzą i to zwiększy dochód do gminy. Tutaj zachodzi bardzo 

dziwna sprawa. Pamiętacie lata 2019 – sołtys zgodnie z uchwałą mieszkańców zabezpieczył plac po 

roku negocjacji, chodzenia i proszenia się.  Wtedy Firma razem z Gminą, która jak to powiedzieć… 

lobbuje Firmie, nasłała policję, prokuraturę, telewizję, prasę. Okazało się teraz, że na tej działce 402 

osoba prywatna postawiła sobie bramę i podzieliła tę działkę na pół i wykorzystuje tę działkę w sposób 

prywatny. Czy działka 402, która została zamknięta i przedzielona bramą przez osobę prywatną, czy ta 

osoba która to użytkuje dla swoich celów płaci z tego tytułu jakiś podatek. Czy jest jakaś umowa zawarta 

z tą osobą i na jakiej podstawie działka gminna została zamknięta i wstawiona brama.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Mamy pięć minut, więc bardzo proszę Panie Piotrze, żeby. Proszę szanować czas. 

SOŁTYS NOWE WSI PIOTR BURDA: 

Panie Przewodniczący, może zrobimy tak, że na tą chwilę powiedzmy kończy Sołtys, a teraz mogę jako 

mieszkaniec Nowej Wsi rozmawiać? To teraz drugie 5 minut dla mieszkańca, bo ja też jestem 

mieszkańcem 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Panie Sołtysie, ale Proszę szanować innych, tak? No, ustalone były zasady. Pan Radny, który jest 

członkiem Rady Miejskiej potrafił to uszanować, a Pan widzę po prostu, tam w swoje brnie. I nie chodzi 

mi o to, że Pan. Możemy tutaj nawet do rana siedzieć, tylko proszę formułować swoje pytania w sposób 

bardziej przejrzysty, a nie, że tam to, że już ktoś tam kupował, że ktoś. To wszystko wiemy. Proszę po 
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prostu konkretnie pytania zadawać Panu Burmistrzowi, żeby mógł udzielić odpowiedzi. I tyle. 

Rozumiem, że ma Pan jeszcze jakieś pytania. Proszę pytać. To proszę. 

SOŁTYS NOWE WSI PIOTR BURDA: 

Panie Burmistrzu, występuje do Pana z pismem jednym, drugim. Ostatnie pismo, które Pan mi 

odpowiedział częściowo, tylko na to co chyba Panu pasowało, aby. I mam pytanie. Dlaczego Pan nie 

odpowiada na pisma i zapytania? Ostatnie pismo na które Pan w ogóle odpowiedział, to było od 

czerwca, przypominam ubiegłego roku. I to jest konkretne pytanie. Ostatnie pisma, które napisałem, 

nie odpowiedział mi Pan na te pisma, tylko powiedzmy częściowo. Czyli powiedzmy na cztery, 

odpowiedział Pan tylko na jedno. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo za konkrety. Super. Oddaj głos Panu Burmistrzowi. Bardzo proszę. 

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi tutaj o Pana Radnego, tak? 

Piotra Patka, który w pierwszej kolejności, tak? No to odpowiedzi zostały udzielone na piśmie. Nic 

więcej tutaj nie mam do powiedzenia. Jeżeli chodzi o Pana Przewodniczącego również, tutaj znaczy się 

temat drogi wojewódzkiej z drogą Kościuszki również dotarło pismo. No i czekamy, tak? Do 31, mam 

nadzieję, że tu się nic nie wydarzy, tak? Przez ten czas. A tutaj, jeżeli chodzi o Pana Sołtysa, odpowiedzi 

zostaną udzielone na piśmie. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Też konkret. Dobrze, Szanowni Państwo, czy ktoś jeszcze? Nie widzę. Ale to też coś 

nowego? Czy Pan chce po prostu? To poproszę bardzo, można. Bardzo proszę. Do tego mikrofonu 

można też, żeby było szybciej. Ad vocem. Tak, proszę bardzo. Można, można. Tutaj Pan Sławek włączy. 

SOŁTYS NOWE WSI PIOTR BURDA: 

Panie Burmistrzu przypominam, że nie odpowiada Pan na pisma. Nie tylko moje, bo i innych 

mieszkańców. Spotyka się Pan z mieszkańcami, bo proszą o spotkanie, umawia Pan się i po prostu Pana 

nie ma. I mówię, ostatnio pismo, które najstarsze jest, to jest rok czasu. Teraz pytanie. Jak długo będę 

czekał? Następny rok? 2 czy jest nadzieja, że po prostu w tej kadencji? Bo ja myślę, że i tak. No, wierzę. 

Powiedzmy no, liczę, że społeczeństwo powiedzmy jest na tyle inteligentne powiedzmy, że widzi, że czas 

już tak najwyższy, przywrócić szacunek dla społeczeństwa, zaufanie do Urzędu i wielkie zmiany. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo Szanowni Państwo za wszystkie głosy w dyskusji. 

12.  Zakończenie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LV Sesję Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo. 

                                                                                                                                           Przewodniczący 

                                                                                                                                    Rada Miejska Rydzyny  

 

                                                                                                                                             Roman Skiba 

Przygotował(a): Patrycja Wdowiak

Przygotowano przy pomocy programu eSesja. 
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